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واعظی: «کاسبان   فیلترینگ » 
گردش مالی حدود ۲۰ همتی دارند

 وزیــر ارتباطــات و فنــاوری اطلاعات 
دولت یازدهم  تأکید کرد: امیدوارم مسئولان 
دولت نهایت تلاش خــود را به کار ببندند 
تا در جلسات شورای عالی فضای مجازی 
نســبت به رفع فیلترینــگ غیر ضرور اقدام 
شــود. محمود واعظی، وزیــر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات دولت یازدهم، با انتشــار 
پستی در شبکه ایکس با اشاره به ضرورت 
رفع فیلترینگ  نوشت: « امیدوارم مسئولان 
دولت نهایت تلاش خــود را به کار ببندند 
تا در جلسات شورای عالی فضای مجازی 
نســبت به رفع فیلترینــگ غیر ضرور اقدام 

شود؛ زیرا:
۱ـ رفــع فیلترینــگ  مطالبــه منطقی 
مردمی و وعده رئیس جمهور در انتخابات 
اســت و تحقق آن موجب رضایت بیشتر و 

افزایش سرمایه اجتماعی دولت می شود.
۲ـ «کاســبان  فیلترینــگ» گردش مالی 
حدود ۲۰ همتــی دارند و این هزینه حقوق 
ملــت را تضییــع می کنــد. لذا ایــن گروه 
نهایــت اهتمــام مادی خــود را در جهت 
استمرار فیلترینگ به کار می بندند تا منافع 

مالی شان دچار خطر نشود.
۳ـ درصــد بالایــی از کاربــران فضای 
مجازی از فیلترشکن اســتفاده می کنند و 
ایــن از نظر فنی، امنیتی و فرهنگی زیان آور 

است.
۴ـ از وجــه فنــی وقتی از فیلترشــکن 
استفاده می شود سرعت و کیفیت اینترنت 
کاســته و موجبــات نارضایتــی کاربران و 

تحمیل خسارت به اپراتور فراهم می شود.
۵ـ از نظــر فرهنگــی، صرفــا محتوای 
غیراخلاقی و مجرمانه از دسترس کاربران 
خــارج شــود و شــاهد فضــای مجازی 

قانونمند باشیم.
۶ـ اینترنت آزاد بستری است که علوم و 

فنون را تعالی می بخشد».

مهاجری: اسامی افرادی که 
فیلترشکن می فروشند اعلام شود

یک فعال سیاســی  خواســتار اعلام 
اســامی افرادی شــد که فیلترشــکن به 
مردم می فروشند. محمد مهاجری، فعال 
سیاسی، با انتشار پستی در شبکه ایکس 
با اشاره به ضرورت رفع فیلترینگ  نوشت: 
جناب آقای  پزشکیان، حتی اگر نمی توانید 
 فیلترینگ را حذف کنید، اســامی افرادی 
را که  فیلترشکن می فروشند، اعلام کنید. 
این اقدام ارزشــش از برداشتن فیلترینگ 
کمتر نیست. کاســبان  تحریم که به اسم 
دور زدن تحریــم، نان شــان را در خــون 
مردم می زننــد و می خورنــد، اینجا هم 
بخوربخور راه انداخته اند . بر  اســاس این 
گــزارش، بحث رفــع فیلترینــگ یکی از 
وعده هایی به شــمار می رود که شخص 
رئیس جمهور از زمان حضور در پاســتور 
قول پیگیری آن را به مردم داده اســت. 
اخیرا نیز جلســه شــورای  عالی فضای 
مجازی با حضور رئیس جمهور برگزار شد 
و بنا بر گفته رئیس جمهور، در جلســات 
آتی دربــاره رفع فیلترینگ به جمع بندی 
خواهند رســید. ســود کلانی که از خرید 
 و  فروش فیلترشــکن ها به جیب عده ای 
خاص روانه شده و از سوی دیگر، ناکامی 
از رســیدن به اهداف فیلترینگ از جمله 
مواردی اســت که از سوی کارشناسان و 
تحلیلگران به عنوان یــک ضرورت برای 

رفع فیلترینگ یاد می شود .

نامه اعتراضی ۵۰۰ روشنفکر 
جهانی به سیاست آلمان 

در حمایت از اسرائیل
 بیــش از ۵۰۰ نفــر از روشــنفکران و 
دانشگاهیان آلمان و دیگر کشورهای جهان 
در نامه ای سرگشــاده و شدیداللحن دولت 
آلمــان را فراخواندند تا در مواضع خود در 
قبال اسرائیل  بازنگری کند و سیاست خود 
را در برابــر این کشــور تغییر دهــد. در این 
نامه سرگشــاده که برای تمــام نمایندگان 
پارلمان آلمان ارســال شــده، آمده است: 
دولت آلمان اکنون بیش از یک سال است 
که فعالانه در کشتن و زیرپاگذاشتن حرمت 
انسانی فلسطینی ها سهیم است، آن هم از 
طریق پشتیبانی سیاســی، مالی، نظامی و 
حقوقی از اسرائیل. نویسندگان در این نامه 
شــدیداللحن، آلمان را به مشارکت با رژیم 
صهیونیســتی در جنایات مربوط به حقوق 
اقوام متهم کــرده  و خواهــان پایان دادن 
به ایــن رویکرد شــده اند. دبــورا فلدمان 
تومــاس  آلمانی آمریکایــی)،  (نویســنده 
آمیرا  فرانســوی)،  (اقتصــاددان  پیکتــی 
هاس (روزنامه نگار اســرائیلی)، راز سگال 
(تاریخ نگار اســرائیلی) و مایکل بارن بویم 
از  فرانســوی- آلمانی)  (موسیقی شــناس 
کســانی هســتند که این نامه سرگشاده را 

امضا کرده اند.

شرق: دیــروز اولین کارخانه فراوری و آلودگی زدایی از خشکبار بر پایه 
فناوری پلاســما در راســتای بهره مندی از انرژی صلح آمیز هسته ای 
افتتاح شــد. فعالیت های ســازمان انرژی اتمی برای اســتفاده صلح آمیز در 
کشــاورزی از ســال ۱۳۵۳ آغاز شــد. مأموریت ســازمان در جهــت بهبود 
خصوصیــات کمــی و کیفی خــاک، آب و تولیدات زراعی، باغــی و دامی با 
استفاده از فناوری هسته ای بود که فراز و  نشیب بسیاری را طی کرده تا اینکه 
دیروز اســلامی گفــت: بالاخره از فاز تحقیقی عبور کــرده و وارد فاز اجرائی 
شــده ایم. این گونه قرار اســت از فناوری پلاســما در آلودگی زدایی پیوســته 
سطوح تجهیزات کاری، آلودگی زدایی مایعات و هوا، آلودگی زدایی و افزایش 
طول عمر مواد غذایی و حتی اصلاح عملکردی آنها اســتفاده شود. محمد 
اسلامی در آیین افتتاحیه اولین کارخانه فراوری و آلودگی زدایی از خشکبار بر 
پایه فناوری پلاســما  اظهار کرد: چرخه فعالیــت و فرایند خلاقیت و نوآوری  

باید بتواند حل مسئله انجام دهد و برای نیازهای مردم پاسخ گو باشد.
وی ادامه داد: در ســازمان انرژی اتمی عبــور از فاز تحقیقات و وارد فاز صنعتی 
شــدن یکی از تأکیدات بوده اســت. رئیس ســازمان انرژی اتمی افزود: امروز در 
کشــور خودمان از فاز تحقیقات عبور کرده ایم و وارد صنعتی شده ایم که این یک 
گام اساســی و راهبردی و نقطه آغاز اســت. اسلامی گفت: امیدواریم با استفاده 
از فناوری پلاســما، افت پذیــری محصولات از بین برود و ایــن نقطه آغاز برکت 
داشــته باشد. اسلامی افزود: این یک گام اساسی و  نقطه آغاز است تا عملا برای 
جلوگیری از آســیب ها گشایش ایجاد شود و همچنین گشایشی برای فعالان این 
حوزه در بخش صادرات باشد. رئیس سازمان انرژی اتمی در پایان از راه اندازی و 
افتتاح چهار مرکز فراوری خشکبار با فناوری پلاسما در روزها، هفته ها و ماه های 
آینده خبر داد و گفت: این مراکز در استان های گیلان، خوزستان، خراسان رضوی 
و اردبیل افتتاح خواهند شد. نوری قزلجه، وزیر جهاد کشاورزی نیز در این مراسم 
گفت: ملت ایران برای دانش هســته ای شــهدای زیادی را تقدیم کرده اســت و 
خوشــحالیم آثار آن یعنی استفاده صلح آمیز که توصیه رهبر انقلاب نیز هست، 
نمود عینی پیدا کرده اســت. وی پســته را یک محصول اســتراتژیک برای کشور 
دانســت و گفت: بر اساس آمار تولیدات کشــاورزی کشور، محصولات کشاورزی 
کشــور ما در دنیا سالم ترین محصول هستند. وزیر جهاد کشاورزی افزود: جایگاه 
استان کرمان در تولید پســته کاملا مشخص است و میانگین تولید در این استان 
نســبت به میانگین کشوری ۲۵ درصد بیشتر اســت. وزیر جهاد کشاورزی گفت: 
یکی از برنامه های ما اصلاح باغات اســت. محدودیت آب یکی از مسائلی است 
که اذیت کننده اســت، اما جزء وظایف فنی ماســت و در حــال پیگیری آن برای 
مصرف بهینه آب هســتیم. در ادامه مراســم دیروز، مهدیه بختیاری، مدیرعامل 
شــرکت دانش بنیان توسعه فناوری پلاسما  گفت: از این فناوری برای نخستین بار 
در این کارخانه استفاده شده و امیدواریم این کارخانه تبدیل به الگویی در صنعت 
کشــاورزی شود و بتوانیم نســبت به احداث و بهره برداری از واحدهای بیشتر بر 
مبنای فناوری پلاســما در کشــور اقدام کنیم. وی توضیح داد: پلاســما در توالی 
حالت جامد، مایع و گاز به عنوان حالت چهارم ماده شناخته می شود؛ پلاسما در 
واقع محیط غیرتعادلی اســت که کنترل آن در اختیار ما قرار دارد. با اســتفاده از 
گونه های اکسیداتیوی که در پلاسما وجود دارد، اسپر قارچ را حذف می کنیم و این 
فرایند سبب می شود تا قارچ یا باکتری نتواند در خشکبار رشد کند. بختیاری افزود: 
در مورد ســموم نیز با از بین بردن و شکســتن پیوندهای ترکیبات آلی، گونه های 
اکســیداتیو باعث از بین رفتن ســموم می شــوند. مدیرعامل شرکت دانش بنیان 
توسعه فناوری پلاسما تأکید کرد: از این فناوری برای نخستین  بار در کشور استفاده 
شده و امیدواریم این کارخانه تبدیل به الگویی در صنعت کشاورزی شود و بتوانیم 
نســبت به احداث و بهره برداری از واحدهای بیشــتر بر مبنای فناوری پلاسما در 
کشور اقدام کنیم. بختیاری گفت: اگر این اتفاق رخ دهد، می توانیم تمام ظرفیت 
تولید داخل کشــور را با این فناوری پوشــش دهیم. با اســتفاده از این فناوری و 
افزایش کیفیت و ســلامت خشکبار، قادر خواهیم بود محصولاتی با کیفیت بالا 
و امنیت غذایی بیشــتر تولید کرده و به بازارهای داخلی و خارجی عرضه کنیم. 
مدیرعامل شرکت دانش بنیان توسعه فناوری پلاسما تأکید کرد: یکی از اقدامات 
مهمی که با استفاده از فناوری پلاسما می توانیم انجام دهیم، بحث رفع آلودگی 
از گیاهان دارویی اســت؛ زیرا یکی از معضلاتی که در کشــور داریم، این است که 
عنوان قطب تولید گیاهان دارویی را در اختیار داریم اما در عین حال به  واسطه بار 
میکروبی بالایی که این گیاهان دارند، نمی توانیم گیاهان دارویی را صادر کنیم. وی 
در پایان گفت: این فناوری به ما کمک می کند بتوانیم بار میکروبی گیاهان دارویی 
را حذف کنیم و ان شاء االله بتوانیم در زمینه صادرات این محصولات موفق باشیم.

 رئیس مجمع تشــخیص مصلحت نظام بر تدوین سندی جامع نظیر 
یک سیاســت کلی برای توســعه و اســتفاده از «هوش مصنوعی» و 
«علوم شــناختی» در کشــور تأکید کرد. جمعی از استادان و اعضای انجمن 
علوم شــناختی با آیــت االله آملی لاریجانی دیــدار کردند. به گــزارش مرکز 
روابط عمومــی و رســانه مجمــع تشــخیص مصلحــت نظــام، آیــت االله 
آملی لاریجانی در این دیدار با قدردانی از تلاش های دکتر سیدکمال خرازی و 
همکاران ایشان در انجمن علوم شناختی، بر ضرورت پرداختن به مباحث این 
شاخه از علوم در کشور تأکید کرد. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با 
اشــاره به نیاز کشــور به مباحث نو در حکمرانی و فضــای عمومی جامعه 
گفت: تدوین ســندی جامع نظیر یک سیاست کلی برای توسعه و استفاده از 
«هــوش مصنوعی» و «علوم شــناختی» که بر  اســاس آن مجلس و دولت 
بتوانند راه را برای پژوهش اســتادان و نخبگان و به کارگیری دســتاورد های 

علمی ایشان هموار کنند، ضرورت دارد.
آیــت االله آملی لاریجانی به تعامل دانشــگاه و حوزه برای دســتیابی به 
دیدگاه اســلامی در  برابر نگاه فیزیکالی پاره ای از متفکران غربی به موضوع 
ذهن اشــاره کــرد و افزود: البته بنــده گمان می کنم اینکــه برخی معتقدند 
هر چه غربی ها گفته اند  غلط اســت و باید پاســخ داد، ســخنی غیر واقعی و 
غیر منصفانــه اســت. خداوند تبارک و تعالی برای هر تلاشــی، حتی دنیوی، 
آثاری قرار داده است. گاهی اندیشمندان غربی  استدلال هایی دارند که پاسخ 
شــبهات دیگر متفکران غربی اســت. اما در مقابل نبایــد فراموش کنیم که 
تمدن ایرانی-اسلامی چشمه جوشــانی در این زمینه هاست. آیات و روایات 
و فکر فلســفی-عرفانی دریایی از معارف در اختیار طالبان قرار داده اند. باید 
به دریای بیکران معارف قرآنی و گوهر های ناب گنجینه های روایی خودمان 
توجه کنیم. همچنین آرای فلاســفه اسلامی و آثار عارفان ما در  باب معرفت 
نفس، بسیار ارزشمند است و حرف هایی شنیدنی و راهگشا برای جهان امروز 

و از جمله در فلسفه علوم شناختی دارد.

نگاهی به همهمه ای که سخنان پالیزدار دوباره به وجود آورد

ساختمان خیابان جردن
خبر گزارش

خبر

سیـاستسیـاست

داوود حشــمتی: خیابان جردن را از مدرس به سمت پایین که 
سرازیر می شوید، ســمت راست دیوارهای ســنگی بزرگ ترین 
خانــه ایران را می بینید. خانه ای کــه در دوران پهلوی متعلق 
به «حبیب ثابت پاسال» ســرمایه دار دوران شاه بود. کاخی که 
امروز به ویرانه ای متروک تبدیل شــده است. اما قصه امروز ما 
به این خانه بازنمی گردد. درست روبه روی کاخ ثابت پاسال در 
آن ســمت خیابان، ساختمان سه طبقه نیمه کاره ای خودنمایی 
می کند که به شــکل و شمایل خانه های آن منطقه نمی خورد. 
ساختمانی که ســفت کاری های آن به پایان رسیده، اما تکمیل 
نشــده و با آجرهای قدیمــی خودنمایی می کنــد. اینجا محل 
ســاختمان شرکت ها و خیریه هایی است که در روزهای اخیر با 
سخنرانی دوباره عباس پالیزدار به سرخط اصلی خبرها تبدیل 

شده است.
 مصاحبه ای که حاوی ادعاها و ابهاماتی است که بعضی از 
آنها تکراری و بعضی از آنها جدید است. بااین حال، واکنش ها 
به این مصاحبه در حد رســانه ای و اشــخاصی کــه از آنها نام 
برده شــده، باقی ماند ولی مشــخص نیســت در نهایت با این 
ادعاها چه خواهد شــد و چگونه بایــد افکار عمومی را درباره 

این مسائل قانع کرد؟

بازگشت عباس پالیزدار
دهه ۸۰، فصل افشــاگری های اقتصادی بود. همان طور که 
پالیزدار هم اعتراف کرده اســت، جریانی خاص تلاش داشــت 
تا فســاد را در اطرافیان ســیدمحمد خاتمی و هاشــمی ثابت 
کند، ولی تیرش به ســنگ خورد. این روند با ظهور احمدی نژاد 
تشــدید شد و با رســیدن به ســال ۸۸ به نقطه اوج رسید. اما 
بعــد از آن خود او اســیر پرونده و زنــدان اطرافیانش از جمله 
محمدرضــا رحیمی (معــاون اول) و حمید بقایــی (معاون 

رئیس جمهور) شد.
در آن دهه پرونده هایی که با شــهرام جزایری آغاز شــد، با 
افشــاگری عباس پالیزدار در ۱۸ اردیبهشــت سال ۸۷ مسیری 
متفاوت پیدا کــرد. آن زمان روزهای پایانی عمر مجلس هفتم 
بــه ریاســت حدادعادل بود و ســخنرانی پالیــزدار در همدان 
موجب شــد تا پنجم خرداد ۱۳۸۷ و تنها چهــار روز مانده به 
پایان عمر مجلــس، گزارش تحقیق و تفحص از قوه قضائیه در 
صحن علنی مجلس قرائت شــود. گزارشــی که اگرچه درون 
آن نام ها و اســامی حذف شــده بود، اما ارتباطش با سخنرانی 
پالیــزدار اهمیتش را نشــان می داد. پالیــزدار از جمله اعضای 
هیئت تحقیق و تفحص بود که بعدها بازداشــت شد و ۱۳ ماه 

در زندان ماند.
پالیزدار حالا بعد از ۱۵ ســال بازگشته و این بار نه با عناوین 
اختصاری، بلکه با اســامی روشن از کســانی یاد می کند که در 
دهه های ۷۰ و ۸۰، به منابع مهمی از ثروت دســت پیدا کردند. 
افرادی که عموما در آن سال ها به اردوگاه راست تعلق داشتند 
و در مقابــل اصلاح طلبــان صف آرایــی کرده و مدعی فســاد 
اصلاحــات بودند. پرونده هایی که به خصوصی شــدن منابع و 
شرکت ها بازمی گشت که به اردوگاهی خاص از سیاست رفته 
اما در تمام این ســال ها همان جریــان، خود را مدعی مبارزه با 

فساد خصوصی سازی معرفی می کند.

ادعاها چه بود؟
پالیزدار در این مصاحبه به حواشی متفاوت آن افشاگری ها 
پرداخته اســت. او در جای جای مصاحبه نشان می دهد تسلط 
ویژه ای بر پرونده تحقیق وتفحص از قوه قضائیه دارد. اســامی، 
اعداد و حتی شماره حســاب ها را با چنــان دقتی بیان می کند 
که احســاس می کنید ۱۵ سال گذشته را صرف حفظ کردن آنها 

کرده است.
ادعاهای پالیزدار در همان ســال ها و در همین روزها، بارها 
از ســوی ذی نفعان رد شــده و مورد تردید قرار گرفته اســت. 
ازجمله جنجالی ترین ادعاهای او درباره دو نفر از روحانیون آن 
زمان اســت که مدعی هستند یا موارد دریافت شده «پس داده 
شــده» یا «نفع شخصی» از آنها برده نشده است. مورد اول به 

آیت االله یزدی بازمی گردد.

آقازاده بی کار
پالیزدار در ســال ۸۷ در ســخنرانی خود مدعی شــده بود 
یکی از مســئولان نامه ای نوشــته و در آن درخواست کرده به 
خاطــر بی کاری حمیــد، فرزندش، به او لطف شــود: «مجددا 
آقای م.ی برمی دارد می نویسد که جناب آقای فروزش، حمید 
ما بی کار اســت! ترتیبی اتخاذ فرمایید که از  جنگل های شمال 
جهت صادرات چوب بهره مند شود. آقای حمید.ی، پسر آقای 
ی، مدیرکل حوزه ریاســت قوه ... بــود در آن مقطع». به تازگی 
خبرگزاری هــا به نقــل از فرزند آیت االله یــزدی این روایت ها را 
تکذیب کردند. او گفته اســت: «مادر، ما را با نان و چای شیرین 
بزرگ کرد و گاهی مجبور می شــد برای در امان ماندن از گرما 
ما را داخل حوض آب قرار دهد. ما در سال های قبل از پیروزی 
انقلاب چند سال یک بار شهر محل سکونت را تغییر می دادیم 

و شــرایط بسیار ســختی را تجربه و در نهایت فقر و تنگدستی 
زندگی کردیم. پدرم ۴۴ ســال برای کشــور زحمت کشید و سه 

میلیون هم موجودی نداشت».
امــا پالیزدار خودش هــم در این مصاحبه گفته اســت که 
بعد از آن افشــاگری ها ضمن اینکه یک بار آیت االله یزدی از او 
حلالیت خواســته و او وی را حلال نکرده، اراضی جنگل ها به 
بیت المال برگشــته بــود. البته با این منت کــه «ما برای حفظ 
آبــروی نظام علی رغم هزینه های بســیاری کــه کردیم، آن را 

بازمی گردانیم».

معدن سنگ گرانبها
در ده بید اســتان فارس، معدن ســنگی هست که از دوران 
محمدرضا پهلوی ســنگ هایش اســتخراج می شود و ارزش 
صادراتــی دارد. پالیزدار در ســال ۸۷ در ســخنرانی خودش 
گفتــه بود: «یــک آقایی (آیــت االله ا.ک) آمده و نامــه زده که 
پســرش معلول جسمی اســت. گفته می خواهم یك مؤسسه 
توان بخشی بزنم  که پسرم هم برود در آن مؤسسه توان بخشی، 
دم دســت خــودم باشــد. ۱۰۰ تا، ۲۰۰ تــا، ۳۰۰ تــا معلول را 
نگهداری  کنیم در آنجا، پســرم هم مســئول آنها باشد. گفتند  
باشــد، خدا پدرت را بیامرزد. مؤسسه را که ثبت کرده و کارش 
را  اســتارت زده، نامه زده به آقای  ...  گفته که من ساپورت نیاز 
دارم، نمی توانم خــرج کنم که، باید نظام به ما کمك  کند. چه  
کار کنیم؟ فلان معدن را، معدن ســنگ ده بید فارس را بدهید 
به این آقا. آقا این ســنگ مرمر بهترین ســنگ  مرمر دنیاست، از 
منابع انفال جمهوری اســلامی اســت، بدهیم به شــما؟ بله، 
بدهیدش به من. معامله انجام شــد و این  معدن را به این آقا 
واگذار کردند. دوباره بعد از یك مدت گفت آقا این معدن کافی 
نیســت، معدن  ...  زنجان را هم  بدهید بــه ما. چهار تا را که ما 
پیدا کردیم، چهار تا معدن را یك آقایی از علما گرفته  که مردم 

هم پشتش نماز  می خوانند متأسفانه».
به تازگی خبرگــزاری فارس بعــد از مصاحبــه پالیزدار به 
متن اظهارات او در صفحه ۱۰۴ پرونده اشــاره کرده و نوشــته 
اســت:  پالیزدار در صحن دادگاه و همچنین جلسه بازپرسی و 
در صفحه ۱۰۴ پرونده ضمن اقرار به اشــتباهات صورت گرفته 
در ســخنرانی های خود علیه مرحوم آیت االله امامی کاشــانی 
می گوید: «معادن سنگ مرمر ده بید فارس یا معدن قاسم زغالی 
متعلق به مجتمع توان بخشــی حضــرت ولیعصر (عج) بود و 
وقف نامه سازمان اوقاف و امور خیریه را داشت. شخص ایشان 
هیچ گونه نفع شــخصی در این موقوفات نداشته و بنده تصور 

کرده بودم که این موقوفات از املاک شخصی ایشان است».
پالیزدار هم ایــن را به نوعی قبــول دارد که معدن به یک 
مؤسسه خیریه به نام توان بخشــی ولیعصر (عج) واگذار شده 
اما نکته اینجاســت کــه می گوید: «در جریان دادگاه شــکایت 
آیت االله امامی کاشانی، وکیل او آقای شعبانی در جلسه دادگاه 
گفت: «اصلا اینجا موقوفه اســت و آقای پالیزدار نشر اکاذیب 
کرده اســت». من گفتم: «آقای قاضــی تاریخ وقف چه زمانی 
بوده است؟». گفت: «دست رئیس دادگاه است. من به رئیس 
دادم». ایشــان هــم گفت: «تاریخ که جلوی خودت هســت و 
بگــو». تاریخ را اعــلام کرد و من گفتم: «این تاریخی که شــما 
می گویید، بعد از تاریخی اســت که مــا گفتیم. بعد از اینکه ما 
گفتیم، به خاطر اینکه ضایع نشــوید، آنجــا را وقف کردید که 
آبروی تان نرود. من نشر اکاذیب نکردم، من واقعیت را گفتم».

پالیــزدار در این مصاحبه و در همان ســخنرانی ســال ۸۷ 
ادعاهایــی را مطرح کــرده که با توجه به در دســترس نبودن 
اسناد پرونده برای عموم، نمی توان صحت  و سقم آنها را تأیید 
یا رد کرد. از جمله اینکه امروز ما نمی دانیم آیا اصل یا رونوشت 
نامه ای که ادعا شــده درخواست زمین، ملک و معدن شده، در 
دســت عباس پالیزدار قرار دارد یا خیر؟ اما قدر مســلم درباره 
ادعاهای مربــوط به در اختیار قرار گرفتن معدن ســنگ ده بید 

فــارس می توان گفت که این معدن در یــک فرایند پیچیده در 
زیرمجموعه مؤسسه آیت االله امامی کاشانی قرار دارد.

به این بهانه نگاهی بیندازیم به مؤسسه خیریه توان بخشی 
ولیعصر (عج) و شرکت های اقماری آن که امروز با مدیرعاملی 

«سها امامی» اداره می شود.

نام اصلی خانواده آیت االله امامی کاشانی
نام اصلی  آیت االله محمد امامی کاشــانی ،  محمد آقا امامی  
اســت و در اســناد مربوط به مؤسســه توان بخشــی حضرت 
ولیعصــر نام «امامی کاشــانی» دیده نمی شــود بلکــه با نام 
«امامی» روبه رو هستیم. مســئولیت اصلی و فعلی مجموعه 
نیز بــا مدیرعاملی خانم «ســها امامی» اداره می شــود. بنا بر 

برخی ادعاها او دختر آیت االله امامی کاشانی است.
آیت االله امامی کاشانی همچنین مدیر و متولی مدرسه عالی 
شــهید مطهری است که عباس پالیزدار به برگزاری یک جلسه 
در این مؤسسه اشــاره می کند که طی آن جلسه فرزند باجناق 
آیت االله امامی کاشــانی در نهایت توانسته رضایت را از همسر 

آیت االله امامی کاشانی دریافت کند.
آن طور که خود پالیزدار هم گفتــه، معدن ده بید فارس به 

«مؤسسه توان بخشی حضرت ولیعصر» تعلق دارد.

مکانی برای خیریه
حالا بازگردیم به خیابان جردن و ســاختمانی که درســت 
روبه روی در ورودی کاخ ثابت پاسال دیده می شود. ساختمانی 
که یک سمت آن به خیابان بالایی و یک در آن به خیابان پایین 
راه دارد. به این ترتیــب که خیابان گل گشــت  خیابــان بالایی و 
خیابان گل افشان خیابان پایین آن به حساب می آید. این منطقه 
دقیقــا روبه روی کاخ ثابت پاســال در محله جردن اســت و با 
توجه به اینکه در آن منطقه املاک مصادره ای بســیار زیادی از 
دوران پهلوی به  جا مانده اســت، مشخص نیست آیا زمین آن 
نیز یک زمین مصادره ای بوده یــا آنکه از محل درآمدهای این 

شرکت ها توانستند چنین مکانی را خریداری کنند.
همچنیــن به نظر می رســد که دلیل بازنگشــتن معدن به 
بیت المال با وجود کش وقوس های فراوان قضائی همان بحث 
وقف شدن معدن باشد که امکان بازگشت از وقف را غیرممکن 
کرده اســت، اما شــرکتی که وقف به نام آن انجام شده، تحت 
اختیار همان خانواده اداره می شــود. با ایــن حال این معادن 
قریب ۳۰ ســال در اختیار این مؤسســه خیریه بــوده و در این 
سال ها حتی نمی توانیم حدس بزنیم چقدر درآمد داشته و به 
چه تعداد از افراد نیازمند خدمات ارائه داده است. آیا شرایطی 

برای بررسی اسناد و مدارک این مؤسسات وجود دارد؟
  در نهایــت اینکــه کامــلا روشــن اســت کــه پالیــزدار از 
حمایت نکــردن تیــم احمدی نــژاد از او و پیونــد مشــترک او 
با کســانی مانند ســعید مرتضوی کــه تا روز آخــر در دولت 
احمدی نژاد حضور داشــت، بســیار عصبانی است. بخشی از 
حر ف های او را از این زاویه می توان فهمید. اما مســئله مهم تر 
این اســت که بــه هر ترتیب دســتگاه های قضائــی و نظارتی 
چگونه می خواهند افــکار عمومی را درباره این پرونده ها قانع 
کنند؟ فســاد امری اســت که اگر به صورت ریشــه ای به حل 
آن پرداخته نشــود، ذره ذره پایه های اعتمــاد عمومی را نابود 
می کند. آنچه واضح است، این است که حتی گذشت ۱۵ سال 
از آن ایام هم باعث نشــده جامعه درباره آن بی تفاوت باشــد. 
اما مهم اســت که بدانیم پالیزدار چــرا در این «مقطع زمانی» 
بــه تکرار همان حرف ها پرداخته اســت؟ آیا این یک مصاحبه 
ساده و معمولی است یا آنکه کانونی در پشت سر آن قرار دارد 
که با یادآوری این اطلاعات و تأکید بر اینکه «فســاد حاکمیتی 
اســت» یا اینکه «فساد در جاهایی اســت که وزیر و مدیرعامل 
جرئت حرف زدن در مقابل آنها ندارند»، می خواهد آدرس دهی 

روشنی داشته باشد؟

یــک فعال سیاســی گفت: اگر احزاب بــا محدودیت برای به دســت آوردن جایگاه های 
سیاســی مواجه باشــند، نمی توانند نقش تأثیرگذاری در عرصه سیاســی کشور ایفا کنند. در 
ایران بعد از انقلاب احزاب و تشــکل های متعددی تشــکیل شده است، اما هیچ کدام قدرت 

واقعی ندارند.
محمد هاشمی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به نقش احزاب در کارآمدسازی نظام سیاسی 
و اجرائی کشــور، بیان کرد: احزاب در کشورهای مختلف زمانی که تشکیل می شوند، به دنبال 
رسیدن به قدرت اجرائی هستند. احزاب با این هدف تشکیل می شوند که قدرت اجرائی را در 
اختیار گرفته و نیروهای خود را با تشــخیص خود و برنامه ریزی هایی که دارند در پســت های 
اجرائی به کار گیرند، اما در کشــور تشکیل احزاب قوی قابل تحقق نیست. او اظهار کرد: قبل 
از انقلاب اســلامی در ایران حزب وجود نداشــت؛ صرفا دو حزب وجود داشت که  فرمایشی 
بودند. احزاب قبل از انقلاب حتی نمی توانســتند در خصوص سیاســت ها نظر دهند؛ چراکه 
نظام شاهنشــاهی بود. شــاه در رأس حکومت بود. تغییرات سیاسی در ساختار صرفا با نظر 

شــاه امکان پذیر بود. اکنون مردم در کشــور ما نقشی تعیین کننده دارند. البته ساختار سیاسی 
نقص هایی دارد. این فعال سیاسی تصریح کرد: اگر احزاب با محدودیت برای به دست آوردن 
جایگاه های سیاسی مواجه باشــند، نمی توانند نقش تأثیرگذاری در عرصه سیاسی کشور ایفا 
کنند. در ایران بعد از انقلاب احزاب و تشــکل های متعددی تشکیل شده است، اما هیچ کدام 
قدرتی ندارند. بنابراین احزاب نمی توانند به معنای واقعی رشــد داشته و نقش آفرین باشند. 
او تأکید کرد: از ســوی دیگر ما کشــوری مبتنی  بر ارزش های اسلامی هستیم. ساختار سیاسی 
و حکومت ما اســلامی اســت. بعضا شاهد هســتیم در تصمیم گیری احزاب بین ارزش های 
اســلامی و ارزش های حزبی یا خصوصی تعارض منافع پیش می آیــد. بنابراین یکی از علل 
اینکه نمی شود کشور را تشکیلات حزبی اداره کند، این تعارض منافعی است که بین احزاب و 
جامعه اسلامی به وجود می آید. در ابتدای انقلاب حزب جمهوری اسلامی تشکیل شد و بالغ 
بر ۱۲ میلیون نفر در حزب جمهوری اسلامی ثبت نام کردند. اما زمانی که تعارضی بین حزب 

و رئیس جمهور و نخست وزیر به وجود آمد، نقش این حزب کم رنگ شد.

هاشمی: احزاب قدرت واقعی ندارند

رئیس سازمان انرژی اتمی در افتتاح اولین مرکز فراوری پلاسمایی: 
از فاز تحقیقی عبور کرده ایم

۴ مرکز فراوری پلاسمایی دیگر در کشور افتتاح می شود

آملی لاریجانی: 
اینکه برخی معتقدند هر چه غربی ها گفته اند  

غلط است، سخنی غیرمنصفانه است


